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MINISTARSTVO VANJSKIH POSLOVA 

 
 
Broj:                                            Podgorica, 9. jul 2024. 

 
 

                                                                       IZVJEŠTAJ 

o posjeti predsjednika Vlade Crne Gore Milojka Spajića institucijama Evropske unije, Brisel, 

Kraljevina Belgija, 3. jun 2024. godine    

Predsjednik Vlade Crne Gore Milojko Spajić boravio je u radnoj posjeti Briselu, 3. juna 2024. godine, 

kojom prilikom je održao sastanke  sa predsjednikom Evropskog savjeta Šarlom Mišelom i  

generalnim direktorom Generalnog direktorata za susjedstvo i pregovore o proširenju Hertom 

Janom Kopmanom.U delegaciji Crne Gore bili su i ambasador dr Petar Marković, šef Misije Crne 

Gore pri Evropskoj uniji i Branko Krvavac, šef Kabineta predsjednika Vlade Crne Gore. 

Susret predsjednika Vlade Milojka Spajića sa predsjednikom Evropskog savjeta Šarlom 

Mišelom 

Predsjednik Evropskog savjeta Šarl Mišel je tokom sastanka iskazao punu podršku Crnoj Gori na 

putu ka EU, uz očekivanje da će još za vrijeme belgijskog predsjedavanja biti održana 

Međuvladina konferencija sa zadatkom da se usvoje završna mjerila u poglavljima 23 i 24, kao i 

da će ubrzo nakon nje Crna Gora otpočeti sa zatvaranjem pregovaračkih poglavlja. Interesovao se 

za tok pregovora o usvajanju tada aktuelniog seta zakona značajnog za dobijanje IBAR-a, političku 

situaciju u zemlji, izazove na  putu EU integracija, te pojašnjenje na koji način države članice ili on 

lično mogu biti od pomoći.  

PV Spajić je najavio brzo usvajanje predoga zakona (a koje se u međuvremenu dogodilo i na nivou 

Vlade i na nivou Skupštine), te saopštio da je Vlada uspjela da u rekordnom roku obavi posao, 

ukupnu javnost animira za IBAR i okupi široku parlamentarnu podršku za njihovo usvajanje. 

Premijer je ocijenio da će dobijanje IBAR-a dati podsticaj državnoj upravi koja je najzad izišla iz 

letargije i zamora integracionim procesom, te kako očekuje da će sada sa još većim zamajcem 

raditi na ispunjavanju završnih mjerila u svim pregovaračkim poglavljima. Ukazao je i da u svim 

razgovorima sa DG NEAR traži skraćivanje predloženih rokova, jer duboko vjeruje u sposobnost 

ponovo motivisane administracije da ostvari krupne rezultate u veoma kratkim vremenskim 

intervalima. 

Na zanimanje predsjednika Mišela, PV Spajić govorio je o predloženim  zakonskim rješenjima, 

uključujući onim koji se tiču medijskih zakona, pojasnivši medijski pejzaž u Crnoj Gori. Osvrnuo 

se i na domaću političku situaciju, pojašnjavajući napore da se političke stranke okupe oko 

zajedničkog cilja – članstva Crne Gore u EU. Zahvalio je na izuzetnoj podršci predsjednika 

Evropskog savjeta, obećavši nove rezultate prilikom narednog susreta, i ocijenivši da je podrška 

Crnoj Gori ujedno i podrška stabilizaciji prilika na Zapadnom Balkanu, odgovor na maligne uticaje 
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i podsticaj svim susjedima i državama Istočnog partnerstva da i same postižu krupne rezultate na 

svojim putanjama ka EU i naprave otklon od praksi koje ih udaljavaju od EU. Predsjednik 

Evropskog savjeta Šarl Mišel saglasio se da Crna Gora može biti pozitivan primjer politike 

proširenja, kao i svjetlo svojim susjedima, te iskazao spremnost za dodatno intenziviranje 

komunikacije. 

Susret premijera Milojka Spajića sa evropskim komesarom Hertom Janom Kopmanom 

Sastanak sa generalnim direktorom Generalnog direktorata za susjedstvo i pregovore o 

proširenju (DG NEAR) Hertom Janom Kopmanom bio je prilika da PV Spajić detaljno predstavi 

postignute rezultate u ispunjavanju privremenih mjerila iz pregovaračkih poglavlja 23 i 24, kao i 

onoga što je preostalo da se uradi u narednom periodu, a u cilju  dobijanja pozitivnog Izvještaja o 

ispunjenju privremenih mjerila (IBAR). Detaljno je izvijestio o predstojećoj ustavnoj proceduri 

koja se tiče usvajanja i stupanja na snagu zakona. Takođe, generalnog direktora je upoznao i sa 

čvrstom namjerom Vlade da se intenzivira rad i nadzor funkcionisanja sektora granične policije 

kako bi se obezbijedila potpuna kontrola protoka lica i roba na graničnim prelazima. S tim u vezi, 

podsjetio i na bilateralnu pomoć koju će pružiti Njemačka, a u vidu obezbjeđivanja 

visokoškolskog obrazovanja za službenike Uprave policije iz sektora narkotika, sprječavanja 

pranja novca i finansiranja terorizma. 

GD Kopman čestitao je premijeru i Crnoj Gori na  “maratonskoj trci” koju je Vlada izdržala i 

rezultatima koji su isporučeni, dokazujući time da je njena vodeća pozicija u procesu proširenja 

zaista opravdana. Dodao i da ne očekuje opoziciju daljem napredovanju CG, ali ukazao i na 

činjenicu da su se države članice po prvi put našle u  predmetnoj situaciji, budući da je ovo prvi 

put da Komisija formuliše IBAR. Kopman je istakao da postoje osnovani razlozi da se ovog 

mjeseca očekuje održavanje Međuvladine konferencije, na kojoj bi bio predstavljen pozitivan 

IBAR i na njemu bazirana Zajednička pozicija EU, što bi, nakon usvajanja završnih mjerila u 

Savjetu, Crnu Goru dovelo do nove faze pregovaračkog procesa, a to je zatvaranje poglavlja. To bi, 

kako dodaje Kopman, bio prvi put da jedna država kandidat pristupi zatvaranju poglavlja otkad 

je usvojena nova metodologija. Sagovornici su razmijenili stavove i o pitanju usklađivanja sa 

viznom politikom EU. 

Sagovornici su razmijenili mišljenja i na temu što boljeg iskorištavanja potencijala koji pruža Novi 

plan rasta za ZB. PV Spajić istakao je snažnu opredijeljenost CG za dalje sprovođenje  reformi, te  

istakao izvrsnu saradnju sa pojedinim državama članicama, upravo na određenim reformskim 

oblastima. Istovremeno, ukazao je i na prioritete i ambicije Vlade, ali i skrenuo pažnju na 

neophodnost iznalaženja dopunskih izvora finansiranja i ulaganja u infrastrukturu. Kopman 

ocijenio da će ispunjavanje Reformske agende voditi ka dodatnom ekonomskom rastu upravo 

kroz snaženje kredibiliteta kod investitora iz EU. Saopštio  da ga raduje što je CG u procesu 

apliciranja za punopravno članstvo u SEPA-i, te da mu je poznato da će mišljenje nadležnog 

linijskog direktorata stići u dogledno vrijeme, što je preduslov za formalizovanje daljih procedura, 

te da se radi o krupnom koraku ne samo za Crnu Goru već i za cijeli region ZB. 


